
 

Protokół Nr  XXXVIII/2021 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 29 listopada 2021 roku 

 

Ad. 1  

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Jacek Murawski o godz. 14.30 otworzył XXXVIII 

sesję Rady Gminy Wolanów. W sesji uczestniczyło 15 radnych, co stanowi kworum niezbędne do 

prowadzenia obrad oraz podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wolanów.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Wolanów  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust.3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Statutu Gminnego Centrum Kultury i Biblioteki w 

Wolanowie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów mieszkalnictwa i usług w sołectwie Sławno. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  

obowiązujących na terenie Gminy Wolanów. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2021 – 2029. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok. 

16. Wolne wnioski i informacje.  

17. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie porządek obrad. 

W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie przez Radę Gminy Wolanów 

przy 11 głosach „za”. 

 

Ad. 3 

Do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu jawnym przy 12 głosach „za”  i 3 „wstrzymujących” protokół Nr 

XXXVII/2021 z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 29 października 2021 roku został przyjęty przez 

Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 4 

Pan Mirosław Furczyński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i 

Porządku Publicznego poinformował, że  Komisja Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów 

spotkała się na wspólnym posiedzeniu z Komisją Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego w dniu 25 listopada. Zajmowano się omawianiem i opiniowaniem projektów uchwał 

przygotowanych na dzisiejszą sesję Rady Gminy, które zostały zaopiniowane pozytywnie przez 

członków Komisji. Omawiano również projekt budżetu gminy na 2022 rok. 



Pani Ewa Stanik  Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji poinformowała, że 

członkowie Komisji Skarg Wniosków i petycji spotkali się na posiedzeniu w dniu 25 listopada, na 

którym rozpatrzono skargę na działalność Wójta w przedmiocie niewydatkowania w roku 2020 
kwoty związanej z Ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Komisja 

badająca skargę nie dopatrzyła się żadnych  nieprawidłowości w działaniach Wójta.  W opinii 

Komisji zarzut zawarty w skardze nie jest zasadny i nie zasługuje na uwzględnienie.  W związku z 

powyższym Komisja wystąpiła ze stosownym wnioskiem uznając jednomyślnie  zarzut za zupełnie 

nieuzasadniony.  

Pani Jolanta Gutkowska Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia 

poinformowała, że w dniu 22 listopada odbyło się posiedzenie połączonych komisji - Rewizyjnej 

oraz  Komisji Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia. Przedstawione zostały materiały na sesję Rady 

Gminy. Wszystkie zostały zaopiniowane pozytywnie jednogłośnie. Omówiony został również 

projekt budżetu gminy na 2022 rok. 

 

Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy w 

okresie między sesjami ” Od ostatniej sesji w dniu 29 października 2021 r. pracowaliśmy głównie 

nad projektem budżetu Gminy Wolanów na 2022 r. Niestety w przyszłym roku w stosunku do roku 

bieżącego nastąpi istotny spadek dochodów gminy, spowodowany m.in. spadkiem planowanych 

wpływów z podatku dochodowego od osób fizycznych, mniejsza jest również subwencja oświatowa 

i ponad 6 mln spadek dochodów związany z przekazaniem zadań związanych z realizacją programu 

500+ do ZUS, począwszy od maja 2022 r. Spadek dochodów bieżących, przy jednoczesnym 

wzroście wydatków bieżących związanym m.in. ze wzrostem płacy minimalnej od stycznia 2022 r., 

ale również wzrostem cen energii, gazu, węgla, spowodował, że bardzo trudno było nam 

zrównoważyć budżet bieżący, toteż musieliśmy założyć wzrost stawek podatków i opłat lokalnych. 

Co znajduje odzwierciedlenie w dzisiejszych projektach uchwał. Natomiast budżet inwestycyjny 

jest bardzo optymistyczny, bo założyliśmy w nim 17 mln zł wydatków inwestycyjnych, z tego 

mamy środki zabezpieczone w postaci dochodów majątkowych na 12mln zł. Pozostałą kwotę w 

projekcie założono do sfinansowania długiem.  

I tu mam z kolei bardzo dobre wiadomości dotyczące budżetu tegorocznego. Otóż w związku z 

otrzymaniem 1 mln zł subwencji rozwojowej na sfinansowanie inwestycji w zaopatrzenie w wodę, 

zrezygnowaliśmy z pożyczki z NFOŚiGW, o którą wcześniej złożyliśmy wniosek. 

Zrezygnowaliśmy również z planowanego na rok bieżący kredytu w kwocie 1,4 mln zł. W ostatnich 

tygodniach otrzymaliśmy bowiem 1,4 mln zł subwencji z budżetu państwa oraz 4,3 mln zł 

subwencji rozwojowej na kanalizację. Tzn. że od ostatniej sesji nasz budżet wzbogacił się o 6,7 mln 

zł, które jednak będąc dochodami bieżącego roku, nie mogą być wykorzystane do zapewnienia 

równowagi budżetu bieżącego przyszłego roku. W przyszłym roku będą one źródłem finansowania 

inwestycji. Oczywiście takich, na które będzie można je przeznaczyć. Także jeśli chodzi o 

tegoroczny budżet to w planie zakładaliśmy deficyt, a zamkniemy budżet nadwyżką, równocześnie 

nie zaciągając żadnego długu. 

Jak wspominałam na ostatniej sesji złożyliśmy wspólnie ze Stowarzyszeniem Przyjaciół Młodocina 

Większego i Osób Niepełnosprawnych wniosek o dofinansowanie utworzenia przedsiębiorstwa 

społecznego w formie spółdzielni socjalnej, na razie wniosek przeszedł ocenę formalną i w ramach 

wsparcia otrzymaliśmy doradcę, który pomoże nam przygotować biznes plan. I po złożeniu 

biznesplanu będzie ostateczna ocena. Dofinansowanie polega na otrzymaniu kwoty 18 tys zł na 

jedno miejsce pracy oraz wsparcia pomostowego w postaci składek ZUS przez pół roku.  

W dniu 5 listopada podpisaliśmy czterostronne porozumienie na budowę brakującego odcinka drogi 

łączącej ulicę Małcużyńskiego z drogą powiatową. Termin realizacji określono na 2022r. Stąd w 

projekcie budżetu na 2022 r. zabezpieczyliśmy 100 tys. zł jako nasz udział w tej inwestycji. 

Powołana przez Wysoką Radę komisja rozstrzygnęła konkurs na stanowisko dyrektora SPZOZ w 

Wolanowie, funkcję tę będzie pełnił od 1 stycznia 2022 r. doktor Grzegorz Rak, który jednocześnie 

będzie pracował w ZOZ jako internista, ze specjalizacji doktor jest kardiologiem.  



Państwo W., którzy kupili od zmarłego już męża Pani Bogumiły Ż. całe gospodarstwo wraz z 

budynkami i domem, pozwali gminę o odszkodowanie, a właściwie o zapłatę czynszu za okres 

zamieszkiwania Pani Ż., w ich domu. Powyższe wynika z faktu, że sąd zobowiązał gminę do 

zapewnienia ww. mieszkania socjalnego, o czym nie powiadomił gminy. Tę informację powzięłam 

dopiero w bieżącym roku, gdy Państwo W. zwrócili się do gminy na piśmie. Rozprawa 15 grudnia. 

W listopadzie odbyła się rozprawa w sprawie zasiedzenia na drogach zajętych przez S7, ja i 

świadkowie składaliśmy wyjaśnienia potwierdzające, że są to drogi od ponad 30 lat gminne. 

Następna rozprawa 22 grudnia. Wniosek do sądu w tej sprawie złożyliśmy w kwietniu 2020 r. tj. 19 

m-cy temu. 

W Rogowej wykonawca rozpoczął już prace na budowie świetlicy. W Kolonii Wawrzyszów jutro 

podpisujemy umowę. 

Wykonawca kończy już prace na budynku przy ul. Rynek 7. Planowałam tam biuro naszej 

spółdzielni socjalnej, ale już mamy chętnego na wynajęcie lokalu. Wobec faktu, że pieniądze nam 

potrzebne, szczególnie w postaci dochodów bieżących, ogłosimy przetarg na wynajem tego lokalu. 

W Walinach wykonawca rozpoczął już remont budynku świetlicy. Po zdjęciu paneli ściennych stan 

budynku jest gorszy niż się wydawało.  

W Młodocinie Większym wykonawca już zakończył modernizację garażu OSP i świetlicy. 

Planowaliśmy otwarcie w styczniu, ale mieszkańcy Młodocina tak bardzo nie mogą się doczekać, 

że zaproponowali że sami zorganizują imprezę na otwarcie  i tym sposobem w sobotę 4 grudnia o 

godz. 15 otworzymy obiekt po modernizacji. Zapraszam Państwa serdecznie.  

Zakończyliśmy również budowę drogi w Mniszku do nowego cmentarza, droga prezentuje się 

bardzo ładnie. 

Powoli postępują prace prowadzone na budynku dawnego GOK.  

W najbliższych dniach rozpocznie się wymiana oświetlenia w Kowalance.  

Wykonane zostały już ogrodzenia terenów w Kacprowicach i Chruślicach.  

Od ostatniej sesji uczestniczyłam w wielu spotkaniach z seniorami z okazji ich święta. A w miniony 

piątek nasz klub seniora w Chruślicach został wyróżniony jako animator kultury w gminie 

Wolanów.  

Z ważnych informacji, otrzymaliśmy już uzgodnienie z GDDKiA lokalizacji pozostałej części 

naszego gazociągu.  

Mamy już pozwolenie na budowę drogi w Woli Wacławowskiej w procedurze ZRID.  

Jednocześnie PGE przysłało nam umowę na tzw. wejście na słupy, tzn. żeby móc konserwować 

oświetlenie, które znajduje się na słupach PGE musimy według tej umowy wnosić na rzecz PGE 

opłatę 2,75zł netto miesięcznie za słupa. A tych słupów jest 889. Dlatego też mam prośbę do 

Państwa, żeby każdy z Państwa we współpracy z sołtysem policzył te słupy w Państwa okręgach, 

tak dla weryfikacji danych, zanim taką umowę podpiszemy. Bo jak nie podpiszemy to PGE blokuje 

nam zgodę na włączenie projektowanych nowych odcinków  oświetlenia. Dlatego planujemy 

podpisać umowę od 1 stycznia 2022 r.” 

  

Ad. 6 

W danym punkcie posiedzenia nie odnotowano wniosków i zapytań. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wolanów (projekt uchwały w załączeniu).  

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały, gdzie  

w głosowaniu jawnym uchwały Nr XXXVIII/261/2021 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Wójta Gminy Wolanów została podjęta przy 15 głosach „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 



Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu współpracy Gminy Wolanów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

określonymi w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 rok 

(projekt uchwały w załączeniu).  

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały, gdzie  

w głosowaniu jawnym uchwała Nr XXXVIII/262/2021 w sprawie przyjęcia Programu współpracy 

Gminy Wolanów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust.3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 rok została podjęta 

jednogłośnie 15 głosami „za”  (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmiany Statutu Gminnego Centrum Kultury i Biblioteki w Wolanowie (projekt uchwały w 

załączeniu). 

Radny Marek Ferens za zgodą Przewodniczącego Rady Gminy opuścił obrady o godz. 15.03 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.   

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXXVIII/263/2021 w sprawie zmiany Statutu Gminnego 

Centrum Kultury i Biblioteki w Wolanowie została jednogłośnie podjęta 14 głosami „za”  (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów mieszkalnictwa i 

usług w sołectwie Sławno (projekt uchwały w załączeniu). 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.   

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXXVIII/264/2021 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów mieszkalnictwa i usług w sołectwie Sławno została 

jednogłośnie podjęta 14 głosami „za”  (uchwała w załączeniu). 

O godz. 15.12  na sesję wrócił radny Marek Ferens. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego (projekt uchwały w załączeniu). 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.   

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXXVIII/265/2021 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla 

celów wymiaru podatku rolnego została jednogłośnie podjęta 15 głosami „za”  (uchwała w 

załączeniu). 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  (projekt uchwały w załączeniu). 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.   

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXXVIII/266/2021 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości została podjęta 14 głosami „za” i 1 „wstrzymującym” (uchwała w 

załączeniu). 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  obowiązujących na terenie Gminy 

Wolanów (projekt uchwały w załączeniu). 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.   



W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXXVIII/267/2021 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych  obowiązujących na terenie Gminy Wolanów została podjęta 15 

głosami „za” (uchwała w załączeniu). 
 

Ad. 14 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel odczytał projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2021 – 2029 (projekt uchwały 

w załączeniu). 

Radna Teresa Pankowska o godz. 15.23 za zgodą Przewodniczącego Rady Gminy  opuściła 

obrady. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.   

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXXVIII/268/2021 w sprawie wprowadzenia zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2021 – 2029 została podjęta 14 głosami 

„za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

Skarbnik Gminy Wolanów Pan Dariusz Gocel przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w Uchwale budżetowej na 2021 rok (projekt uchwały w załączeniu). 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXXVIII/269/2021 w sprawie wprowadzenia zmian  

w uchwale budżetowej na 2021 rok została podjęta 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 16 

Radny Rafał Czubak o godz. 15.35 opuścił obrady za zgodą Przewodniczącego Rady Gminy.  

W wolnych wnioskach i informacjach głos zabrała Pani Ewa Markowska – Bzducha – Wójt 

Gminy Wolanów w sprawie naboru wniosków w ramach programu Infrastruktura Kultury, do 

którego przystąpi również Gmina Wolanów na modernizację świetlicy w Wawrzyszowie. 

Maksymalna wartość inwestycji nie może przekroczyć kwoty 269.000,00 zł.   

Wójt Pani Ewa Markowska – Bzducha poinformowała również, że do końca bieżącego roku 

nie będą wykonywane odczyty wody oraz ścieków. Za ostatni kwartał tego roku będzie robiony 

odczyt w miesiącu styczniu 2022 roku. 

 

Ad. 17 

Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął XXXVIII sesję Rady Gminy Wolanów  

o godz. 15.40. 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek      Jacek Murawski 

 

 

 

 


